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Nr 691

Av fru Kristensson, om inrättande av ytterligare forskartjänster inom 
narkomanvården.

Ulleråkers sjukhus

Om forskningsverksamheten vid Ulleråker — som är den enda egentliga forsk
ningsinstitutionen i Sverige vad avser narkotika och narkotikamissbruk — skall 
bli meningsfylld, erfordras ofrånkomligen att de personella resurserna vid forsk- 
ningsavdelningen förstärks.

För att det omfattande forskningsprogrammet vid institutionen skall kunna ge
nomföras får efterutbildningen och vidareutbildningen av specialister vid forsk- 
ningsavdelningen icke tillåtas att i för hög grad inkräkta på avdelningens forsk
ningskapacitet.

Jag föreslår därför att en fast tjänst som universitetlektor tillsätts vid forsk- 
ningsavdelningen vid Ulleråker. Denne universitetslektor bör biträdas av två fast 
anställda kliniska amanuenser för kursplanering, patientdemonstrationer, semina
rier och föreläsningar. Jag föreslår att två sådana tjänster också inrättas vid nämn
da avdelning.

Tillkomsten av ett narkotikaforskningscentrum vid forskningsavdelningen på 
Ulleråker har accentuerat det redan tidigare kända behovet av en självständig 
chefsbefattning där på psykologsidan. Jag anser att tillkomsten av en laboratur i 
psykologi vid Ulleråkers forskningsavdelning skulle möjliggöra sakkunnig hand
ledning såväl av medicinska forskare inom området som av psykologer med in
tresse för kliniska frågeställningar. Mitt förslag syftar således till att underlätta 
kontakten mellan två forskarkategorier som för ett gott resultat av sitt arbete är 
beroende av ömsesidig information.

Jag föreslår därför att en fast laboratur i klinisk experimentell psykologi inrät
tas vid Ulleråkers forskningsavdelning.

Rålambshovs sjukhus

Koncentreringen av narkomanvården av erkänt svåra missbruksfall till Rålambs
hovs sjukhus gör det mycket angeläget att till detta sjukhus narkomanvårdscen- 
tral knyta kvalificerade forskningstjänster. Det är framför allt två tjänster som er
fordras för att en effektiv upptakt i forskningsarbetet skall kunna ernås, nämligen 
en forskningsläkartjänst och en forskningssociologtjänst. Integrering av medicinska 
och sociala aspekter på narkotikamissbruket är av uppenbara skäl nödvändig. Jag 
föreslår således att en fast forskningsläkartjänst och en fast forskningssociologtjänst
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inrättas vid narkomanvårdscentralen vid Rålambshovs sjukhus. Tjänsterna bör 
administrativt lämpliga vara underställda Karolinska institutet men vara placera
de vid nämnda central och där sortera under överläkaren.

En utomordentligt väsentlig service, som är avgörande för narkomanvårdens 
framgång, utgör laboratorieundersökningarna av narkomaners (eller för narkoma
ni misstänktas) blod och urin. Finansieringen av laboratorieprovsverksamheten, 
som åligger Stockholms stad, har emellertid inte kunnat täcka behovet. Det är 
olyckligt att en verksamhet som inte enbart motiveras ur diagnossynpunkt utan 
dessutom spelar en många gånger avgörande roll för eftervården motas på grund 
av regionens finansiella problem. Jag anser nämligen att det här är fråga om en 
för hela riket viktig angelägenhet.

Det är inte bara väsentligt för vården utan också i högsta grad för forskningen 
att tillfredsställande laboratorieservice kan erhållas. Det finns således skäl att ef
tersom ovannämnda forskningstjänster föreslås administrativt underställas Karo
linska institutet också låta ett särskilt driftkostnadsanslag för att narkomanvårds- 
kliniken skall kunna erhålla erforderlig forskningsservice via Karolinska institutet 
komma kliniken till godo.

Jag föreslår därför att driftkostnadsanslaget till de medicinska fakulteterna för 
budgetåret 1970/71 med anledning av detta uppräknas med 250 000 kronor.

Sammanfattningsvis innebär mitt förslag att en fast tjänst som universitetslektor, 
två fasta tjänster för kliniska amanuenser och en fast laboratur i klinisk experimen
tell psykologi inrättas vid forskningsavdelningen vid Ulleråkers sjukhus samt att 
en fast forskningsläkartjänst och en fast forskningssociologtjänst inrättas vid nar
komanvårdscentralen vid Rålambshovs sjukhus. Samtliga tjänster bör vara inrät
tade från och med den 1 juli 1970. Därutöver föreslår jag ett särskilt driftkost
nadsanslag avsett till bestridande av viss forskningsservice åt Rålambshovs narko- 
manvårdsklinik.

Med stöd av vad ovan anförts hemställes,
att riksdagen under punkterna E 12 och E 13 i statsverkspro- 

positionens bilaga 10 till Avlöningar till läkarpersonal vid de 
medicinska fakulteterna samt till Driftkostnader för budgetåret 
1970/71 måtte anslå 142 350 000 kronor.

Stockholm den 28 januari 1970

Astrid Kristensson (m)


